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Der im Patientenkörper außerhalb des Renovesikalbereiches nach i. v.-Injektion (“single shot”) eines nierenpflichtigen Radiotracers meßbare Zeit-Aktivitätsverlauf wird anhand von zwei mathematischen Modellen beschrieben und interpretiert. Aus den Ergebnissen wird eine Methode zur praxisgerechten Bestimmung der Gesamtclearance hergeleitet. Die Clearanceanteile der Einzelnieren werden nach einem vereinfachten Verfahren der Background-(EPA-) Korrektur ermittelt.




Two mathematical models are employed to describe and interpret the time-activity course in the human body outside the reno-vesical compartment of a tracer that has been injected intravenously by the single-shot method and is excreted via the kidneys. From the results a method is derived which permits a practical determination of total clearance. The individual clearance of each kidney is calculated using a simplified method of background (EPA) correction.
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